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Mottagare 
Hållbarhetsutskottet 
 

Dispensansökan matavfallsinsamling 

Kommunstyrelseförvaltningens förslag till 
hållbarhetsutskottet för beslut i kommunstyrelsen  

1. Kommundirektören ges i uppdrag att ansöka om dispens från 
obligatorisk matavfallsinsamling. 

2. Arbetet med den obligatoriska matavfallsinsamlingen  koordineras med 
införandet av fastighetsnära förpackningsinsamling under senast 2026.   

Kommunstyrelseförvaltningen 

Cynthia Runefjärd 
Kommundirektör 

 
 
 
Louise Bergman  
Tf. Chef samhällsbyggnadskontoret 

 

Sammanfattning 
Nya EU-direktiv innebär att matavfall inte får blandas med restavfall från och 
med 2024, utan ska sorteras ut separat. På grund av kort implementeringstid 
samt för att möjliggöra för samordning, har Naturvårdsverket möjliggjort för 
Sveriges kommuner att ansöka om dispens för en något senare implementering 
för att kunna samordna obligatoriet med implementering av fastighetsnära 
insamling av förpackningar under senast år 2026. 

Samhällsbyggnadskontoret förordar att Tyresö kommun ansöker om dispens 
för att istället implementera kravet under år 2026 för att skapa ekonomiska och 
cirkulära samordningseffekter med en samtidig implementering av 
förpackningsinsamlingen.  

I dagsläget är 79 procent av flerfamiljshusen anslutna till matavfalls-
insamlingen, då det gäller småhusen är anslutningsgraden 62 procent. För 
verksamheter i Tyresö är anslutningsgraden 33 procent. 

Handläggare 
Kommunstyrelseförvaltningen 
Johanna Östhem 
Enhetschef, enheten för avfall och 
kretslopp 
mailto: johanna.osthem@tyreso.se 
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När det gäller större samfällighetsföreningar med fastighetsjuridisk problematik 
som kräver vidare utredning för att kunna införa såväl matavfalls- som 
förpackningsinsamling är i dagsläget ca 10 procent av de boende anslutna till 
matavfallsinsamlingen. 

Samhällsbyggnadskontoret rekommenderar att Tyresö kommun inte bör införa 
ett obligatorium innan det finns en infrastruktur för system- och 
insamlingslösningar såväl som tillgänglig mark och lokalutrymmen.  

Utbyggnadsperioden fram till 2026 behövs för att kommunicera nya lagkrav 
samt för att ge fastighetsägare och verksamhetsutövare möjlighet att tillskapa 
utökade och genomtänkta avfallslösningar som ska godkännas av kommunen i 
flera led. 

Beskrivning av ärendet 
Förslaget till beslut har ekonomiska konsekvenser som innebär att Tyresö 
kommun, verksamheter, fastighetsägare och boende undviker att ta 
investeringskostnader för en icke samordnad implementering av obligatorisk 
matavfallsinsamling samt förpackningsavfall. 

 En prövning av barnets bästa har genomförts och återfinns i bilaga 1. 

Obligatorisk matavfallsinsamling  

Nya EU-direktiv innebär att matavfall inte får blandas med restavfallet från och 
med 2024 utan ska sorteras ut separat. Utsortering blir alltså obligatoriskt. På 
grund av kort implementeringstid samt för att möjliggöra för samordning, har 
Naturvårdsverket möjliggjort för Sveriges kommuner att ansöka om dispens 
för en något senare implementering för att kunna samordna obligatoriet med 
implementering av fastighetsnära insamling av förpackningar under senast år 
2026. 

I Tyresö infördes matavfallsinsamling 2012. I dagsläget är 79 procent av 
flerfamiljshusen anslutna, då det gäller småhusen är anslutningsgraden 62 
procent. För verksamheter i Tyresö är anslutningsgraden 33 procent. 

När det gäller större samfällighetsföreningar med fastighetsjuridisk problematik 
som kräver vidare utredning för att kunna införa såväl matavfalls- som 
förpackningsinsamling är i dagsläget ca 10 procent av de boende anslutna till 
matavfallsinsamlingen. 

Samhällsbyggnadskontoret förordar att Tyresö kommun ansöker om dispens 
för att implementera kravet under år 2026 då även fastighetsnära insamling av 
förpackningar ska vara infört för att skapa ekonomiska och cirkulära 
samordningseffekter. Samhällsbyggnadskontoret förordar att Tyresö kommun 
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inte bör införa ett obligatorium innan det finns en infrastruktur för såväl 
insamlingslösningar som tillgänglig mark för ändamålet. Utbyggnadsperioden 
fram till 2026 behövs för att kommunicera nya lagkrav samt för att ge 
fastighetsägare och verksamhetsutövare möjlighet att tillskapa utökade och 
genomtänkta avfallslösningar som ska godkännas av kommunen i flera led. 

För verksamheter och flerbostadshus skulle ansökan om dispensens innebära 
att de får längre genomförandetid för att ordna genomtänkta insamlingssystem 
för både matavfalls- och förpackningsinsamling och slipper ta onödiga 
kostnader för utsorteringen av fraktionerna separat men med olika 
ikraftträdande år. Många av dessa flerbostadshus kommer att behöva söka 
bygglov. Vidare behöver alla nya placeringar för avfallslösningar godkännas 
utifrån ett arbetsmiljö-, trafiksäkerhet- och tillgänglighetsperspektiv. Dessa 
processer är tidkrävande och förutsätter att det finns en utbyggnadsperiod fram 
till 2026.  
 
För enbostadshusen skulle en dispens innebära att avfallskollektivet slipper ta 
kostnader för att ca 3 000 nya matavfallskärl inför 2024 som kan vara 
överflödiga redan 2026 när förpackningsinsamlingen är implementerad. 

För  boende i samfälligheter med fastighetsjuridisk problematik, finns i 
dagsläget ingen möjlig lösning för separat utsortering av matavfall 2024 och 
detta behöver utredas vidare.   

Bilagor 
Bilaga 1. Prövning av barnens bästa dispensansökan matavfallsinsamling 
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